
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 111 

af 28. april 2006 fra Folketingets Arbejdsmarkedsudvalg 

(Alm. Del). 

Spørgsmål nr. 111: 

Hvad er baggrunden for, at ministeren ikke tager initiativ til at ændre 

bekendtgørelsen om fleksibel efterløn da Arbejdsdirektoratet får 

henvendelsen fra de to arbejdsløshedskasser i september 2005? 

 

 

Svar:  

Malerfagets og Maritim Arbejdsløshedskasse rettede henvendelse til Ar-

bejdsdirektoratet medio juni 2005. A-kassen spurgte bl.a., om det var rigtigt 

forstået, at der ikke skal ske fradrag i efterlønsudbetalingen ved udbetaling af 

feriegodtgørelse efter ferieårets udløb, uden at der er afholdt ferie. 

 

Direktoratet bekræftede i brev af 9. september 2005, at udbetaling af ferie-

penge efter de nye bestemmelser i ferielovens kapitel 5 a ikke var nævnt i 

bekendtgørelse om fleksibel efterløn, og at der derfor ikke skulle foretages 

fradrag herfor.  

 

Direktoratet har oplyst, at der ikke var andre skriftlige henvendelser herom 

fra andre a-kasser på dette tidspunkt.  

 

Det er imidlertid ikke ualmindeligt, at a-kasser telefonisk eller skriftligt ret-

ter henvendelse til direktoratet med spørgsmål om fortolkning af de regelsæt, 

som a-kasserne administrerer. Sådanne spørgsmål kan af og til, men langt fra 

altid, give direktoratet anledning til at overveje, om der er behov for lovænd-

ringer eller ændring af gældende administrative regler, og eventuelt frem-

komme med forslag til sådanne ændringer. Det skønnedes der ikke at være 

behov for i dette tilfælde. 

 

 

 

 

Maj 2006 
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